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Pt. er det så meget oppe i medierne om proforma ægteskaber. 
 
Før kommunesammenlægningerne og nedlæggelse af Amterne tog de udenlandske borgere 
kontakt til Amterne og fik godkendt deres papirer. 
 
Nå parrene kom retur til kommunerne, var de ansatte klar over, at dokumenterne var i orden 
og vielsen kunne foretages. 
 
Nu er specialisterne væk. Spredt for alle vinde. 
 
De små kommuner har ikke erfaringen i at spotte de ægte dokumenter og frasortere de falske. 
 
Sådan som Ærø og Tønder har så mange vielser, at de nærmest kan lave en lille forretning ud 
af det. De skal selv tjene deres løn. 
 
Vi laver store centre som Skat og Udbetaling Danmark. 
 
Hvorfor kan vi ikke samle ekspertisen i store centre? - Administrative medarbejdet, politi, 
jurister mm. 
 
International Citizen Service (ICS) er fordelt på 5 centre i landet. Der kommer rigtig mange 
udlændinge dertil. 
 
Jeg synes, det kunne være en rigtig god ide at udvide disse centre, så alle udlændinge kunne 
henvende sig der og få godkendt alle deres dokumenter med henblik på vielse, inden 
henvendelse til kommunerne. 
 
 
Venlig hilsen 
  
Vivi Velarde 
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